
Vaksdal kommune

MØTEPROTOKOLL

ELDRERÅDET

Møtedato:  21.06.2022
Møtestad:  Heradshuset, Kommunestyresalen
Møtetid: 11:30 - 14:00

Møtedeltakarar:

Medlemmer Parti Rolle
Heidi Rongved AP Utvalsleiar
Agnar Sellevold Nestleiar
Ragnhild Margrethe Falch Vatle Medlem
Anna Bruvik Medlem

Varamedlemmer Parti Rolle
Karin B. Groth FRP Varamedlem

Forfall Parti Møtande varamedlem

Mona Grenasberg SV

Andre møtande:
Solrun Hauglum, sekretær og kommunalsjef Helse og meistring
Anne Kari Helle, avdelingsleiar Ressurssenteret, orienterte under sak 13/2022

Saksliste

SAKSNR TITTEL

09/2022 GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE

10/2022 DRØFTINGAR/ORIENTERINGAR

11/2022 GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL

12/2022 REFERATSAKER OG MELDINGAR

13/2022 BRUK AV TEKNOLOGI FOR TRYGGHEIT OG MEISTRING PÅ SJUKEHEIM -
ORIENTERINGSSAK

14/2022 LEVE HEILE LIVET: EIN BUSTAD FOR HEILE LIVET - DRØFTINGSSAK
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09/2022: GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

Innkalling og saksliste vert godkjent.

Eldrerådet 21.06.2022

Behandling:

ELD - sak 09/2022 Vedtak/Tilråding:

Innkalling og saksliste vert godkjent.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

10/2022: DRØFTINGAR/ORIENTERINGAR

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

Saka vert teke til orientering.

Eldrerådet 21.06.2022

Behandling:
Orientering frå kommunalsjef Helse og meistring:

· Helsebygget på Jamnetomta på Vaksdal er nokonlunde i rute, og etter planen kan dei to
pasientromma i samankoblingsområdet takast i bruk att etter sommarferien.

· Fylkeseldrerådet planlegg konferanse for alle eldreråda i fylket 12. - 13. september i
Bergensområdet. Leve heile livet vert eit sentralt tema. Program og invitasjon er ikkje
utsendt.

· Invitasjon til innspelmøte i høve Bo trygt hjemme-reforma kom til sekretær etter at
sakspapiratil møtet var utsendt. Invitasjonen er sendt medlema på e-post. Ingen av dei 4
oppsette møta er i Vestland fylke.

Det vart kommentert at det er lite med 4 innspelmøte for heile landet, og at det burde ha vore
innspelmøte også i vår region eller i Vestland fylke.

ELD - sak 10/2022 Vedtak/Tilråding:

Saka vert teken til orientering.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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11/2022: GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

Protokollen vert godkjent slik han ligg føre.

Eldrerådet 21.06.2022

Behandling:

ELD - sak 11/2022 Vedtak/Tilråding:

Protokollen vert godkjent slik han ligg føre.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

12/2022: REFERATSAKER OG MELDINGAR

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

Referatsakene vert tekne til orientering.

Eldrerådet 21.06.2022

Behandling:

ELD - sak 12/2022 Vedtak/Tilråding:

Referatsakene vert tatt til orientering.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

13/2022: BRUK AV TEKNOLOGI FOR TRYGGHEIT OG MEISTRING PÅ SJUKEHEIM - ORIENTERINGSSAK

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Eldrerådet tek saka til orientering.

Eldrerådet 21.06.2022

Behandling:
Avdelingsleiar Anne Kari Helle viste p.p.-presentasjon og orienterte om bruk av det nye og moderne
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pasientvarslingsanlegget på Vaksdal samt miljøterapeutisk bruk av musikkterapi og bruk av Mundu
(musikk og bilete på nettbrett).
Det er svært gode erfaringar med pasientvarslingsanlegget som fører til auka tryggheit for brukarane
og betre bruk av personalressursar. Avdelinga kan visa til meir ro og mindre bruk av beroligande
medikament i avdelingane særleg på nattestid.
Avdelinga har 3 lisensar på Mundu og har god erfaring med bruk av denne metoden. Brukarane får
hjelp til å minnast og snakka om gode minne, og personalet vert betre kjend med brukarane og deira
interesser og tidlegare liv.

Eldrerådet stillte spørsmål og rosa arbeidet som er gjort med pasientvarslingsanlegg og
musikkterapeutiske metodar. Det vart stilt spørsmål om ein kunne skifta til denne typen
psientvarslingsanlegg på Dale også. Avdelingsleiar og kommunalsjef svara at anlegget vart skifta på
Vaksdal fordi det gamle var i ferd med å svikta, m.a. kobla det ut kvar gong det var lyn, noko som
førde til store vanskar sidan brannvarslinga var kobla til anlegget. Kommunen fekk midlar frå
Husbanken til utskifte av anlegget og fekk samstundes også installert nødstraumaggregat. Bruk av
Mundu er mest aktuelt på dementavdelingar, og dei er plasserte på Vaksdal. Men også på andre
avdelingar kan metoden vera aktuell. Kompetanse og erfaringar frå Vaksdal kan nyttast dersom ein
ønskjer å innføra metoden på Dale. Ein må vera merksam på kostnaden med lisensar.

ELD - sak 13/2022 Vedtak/Tilråding:

Eldrerådet tek saka til orientering.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

14/2022: LEVE HEILE LIVET: EIN BUSTAD FOR HEILE LIVET - DRØFTINGSSAK

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Eldrerådet 21.06.2022

Behandling:
Kommunalsjef Helse og meistring viste p.p.-presentasjon med oppsummering frå bustadkonferansen
i Bergen 31. mai. Det vart også orientert om skisser av Norconsult til ombygging til mindre
leilegheiter i 5. etasje på Helsehuset på Dale (presentert for Kommunestyret i februar 2020).
Eldrerådet drøfta mogelegheiter for bustadar som kan passa for heile livsløpet og vil følgja opp
denne satsinga som er ein viktig del av Leve heile livet-reforma. Eldrerådet ønskjer å verta kobla på
arbeidet med Samfunnsdelen av Kommuneplanen.

ELD - sak 14/2022 Vedtak/Tilråding:

Eldrerådet tek saka til orientering og vil jobba vidare med planar for bustadar for heile livet i Vaksdal
kommune.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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Eventuelt:
· Planlegging av Eldredagen 2022. Ønskjer å markera dagen med å arrangera eldrefest, truleg

på Stanghelle slik som i fjor. Sekretær sjekkar kva som er på kontoen, Agnar sjekkar om det er
råd å søkja Sparebanken om støtte. Kan spørja varapersonane i Eldrerådet om hjelp til å rigga
og rydda. Eventuelt spørja Ungdomsrådet eller elevar på ungdomsskulen om hjelp.
Underholdning og program vart diskutert og vidare planlegging skjer på første møte etter
sommaren.

· Arbeidet med tilrettelagt tursti i sentrumsnære område. BKK vil laga heilt ny grusa turveg.
Spørsmål om midlar tildelte av Bygdeutviklingsutvalet kan nyttast til å få beisa benkar i staden
for det midlane var tildelt til og som BKK no vil ta ansvar for. Sekretær sjekka med
kommunedirektør.

· Dalehallen og eventuell riving av denne. Dersom det vert riving, kjem Eldrerådet med innspel
om å nytta tomta til generasjonsleilegheiter.

· Ønskje om at kommunedirektør kjem i neste møte og orienterar om status i Leve heile livet
satsinga.

· Erstatning for Eldrestova. Vaksdal SFO er no flytta ut av barnehagen. Kan denne nyttast til
Eldrestove?

· Ønskje om å få omvisning på institusjonane i kommunen.
· Ønskje om at sjukeheimane spelar inn kva dei treng av inventar og utstyr i god tid før

budsjettprosessen.
· Neste møte: onsdag 24. august kl. 12.00 - 14.30.


